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Делегација данског синдиката 3Ф боравила је 28. маја 2025. године, 

у званичној посети Савезу самосталних синдиката Србије и Самосталном 
синдикату запослених у пољопривреди, прехрамбеној, дуванској 

индустрији и водопривреди Србије (ССППДИВ). Делегацију 3Ф предводио 
је Алан Буск, председник  Синдиката сектора зелених, а заједно са њим  

били су Хенрик Андерсен, председник Синдиката сектора зелених у 
Алборгу, Курт Фредериксен, председник Синдиката хотелијерства и 

угоститељства, Ева Јансен, шефица Одељења за стручно усавршавање и 
обуку и Карин Олсен, прва сарадница предсeдника Буска. 

  На заједничком састанку двеју делегација добродошлицу гостима 

из Данске пожелео је Љубисав Орбовић, председник СССС и том 

приликом их упознао са актуелном политичком ситуацијом у земљи, 
проблемима са којима се СССС суочава по питању колективног 

преговарања и изостанка колективних уговора у реалном сектору. 
Председник Орбовић се у кратким цртама осврнуо на активности 

синдиката усмерене на покретање иницијативе у вези са изменама Закона 



 
 

о раду и Закона о штрајку и при том најавио да се очекује отпочињање 

преговора око утврђивања минималне зараде.  
 У име ССППДИВ састанку су присуствовали Живорад Коларевић, 

председник, Милисав Ђорђевић секретар, Лукић Драган, члан 

Председништва и Андрија Чича, правни саветник. 
Циљ ове посете био је успостављање сарадње двеју организација 

која ће се углавном базирати на размени искуства у погледу синдикалног 
деловања и на организовању едукација синдикалних повереника у 

секторима ССППДИВ и њиховом оспособљавању и припреми за учешће у 
колективном преговарању. 

Пожелевши добродошлицу колегама из Данске у име синдиката, 
председник Коларевић се осврнуо на комплетну ситуацију у земљи, 

нагласивши при том да „Европа не препознаје шта се дешава у Србији и 
да се ствара утисак да нас капитал гледа кроз интерес. Ми смо економски 

интересно подељени између неколико земаља Европе“. Синдикати у тој 
ситуацији имају највећи терет да сачувају чланство и у том смислу 

билатерална сарадња синдиката двеју земаља је од изузетног значаја. На 
основу предлога које ће ССППДИВ сачинити и упутити дански колегама, 

утврдиће се и модалитети сарадње. 

Члан Председништва, Драган Лукић, обратио се у име сектора 
водопривреде и нагласио да је најслабија тачка целог система недостатак 

знања и неопходност подизања нивоа знања. Обуке повереника на нивоу 
компанија путем организовања школе, радионица или семинара су 

приоритет приоритета. 
Председник Синдиката сектора зелених, колега Буск је информисао 

присутне на чему се базира њихов програм сарадње који се показао као 
веома ефикасан кроз вишегодишњу сарадњу са Већем ССС Зрењанина. 

Ради се о едукацији едукатора која подразумева обуку повереника који 
касније постају „амбасадори“ синдиката. Тај систем помаже у одржавању 

броја чланова. Повереници су најјаче оружје синдиката Данске и у њих 
се највише улаже.   

Гости из Данске били су заинтересовани да чују како је протекао 
Конгрес ССППДИВ, као и какви су планови синдиката по питању повратка 

у чланство у Европску федерацију синдиката прехрамбене индустрије, 

пољопривреде и туризма (EFFAT). 
 Конгрес ССППДИВ одржан је 15. априла ове године, изабрано је 

руководство, нови састав Републичког одбора, Председништва, као 
оперативног тела и Статутарног и Надзорног одбора. Председник 

Коларевић је напоменуо да је покренута иницијатива за измену и допуну 
Статута Савеза у циљу прилагођавања чланству. Такође, „ССППДИВ се 

залаже да се редови синдиката подмладе, па су својим примером 
показали да синдикат треба да иде према младима. Формирано је тело 

које има задатак да припреми измене, али је ССППДИВ наишао на 
негативну реакцију појединих колега, посебно у вези са престанком 

досадашње праксе да чланови који су отишли у пензију и даље наставе 
да врше функције у синдикату – нагласио је председник Коларевић. На 

овој иницијативи ССППДИВ ће наставити да инсистира. 
По питању поновног чланства у ЕФФАТ-у председник Коларевић је 

детаљно информисао колеге из Данске о организационим и финансијским 

проблемима са којима се синдикат суочио након Конгреса 2020. године. 
Незадовољни резултатима избора представници синдиката три компаније 



 
 

отпочињу са припремама за излазак из састава ССППДИВ, што недуго 

потом и чине формирајући приде и свој грански синдикат тзв. „жути“ 
Синдикат, који постаје члан ЕФФАТ-а, мимо консултација са ССППДИВ. 

Својим несавесним радом у овом периоду оставили су поремећене односе 

између синдикалних организација из састава ССППДИВ и покрајинског 
синдиката, што је резултирало огромном материјалном штетом за 

синдикалне организације. Ову штету је преузео на себе да регулише 
ССППДИВ, тако да, према речима председника Коларевића, ССППДИВ 

није био у стању да измирује паралелно и обавезе по основу чланства у 
ЕФФАТ-у. Као потпредседник ЕФФАТ-а  задужен за сектор пољопривреде, 

председник Буск је обећао да ће размотрити ову ситуацију, нагласивши 
да је за синдикат значајно да буде део ове европске организације. 

Указујући на значај сарадње са синдикатима у Србији, дугогодишње 
сарадње између Алборга и Зрењанина, председник Буск је посебно 

нагласио да 3Ф жели успостављање чвршћих синдикалних веза са 
ССППДИВ и при том упутио усмени позив за учешће на Конгресу 3Ф који 

ће се одржати у септембру 2025. године у Алборгу. 
Састанак двеју делегација завршен је уз констатацију да ће се 

билатерална сарадња наставити, на обострано задовољство, у корист 

синдиката и чланства и једне и друге стране. 
 

 

 

 


